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Verslag 3de bijeenkomst 
Begeleidingscommissie Zuiderveen 
 

November 8, 2022 
  

Delfzijl 
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Aanwezig 
Leden Begeleidingscommissie (BC): 5 personen  
 
Namens Gemeente Oldambt: afwezig 
 
Namens Nobian: 2 personen 

Welkom  
Namens Nobian  
 
Agenda : 

1. Introductie nieuw lid BC 
2. Acties uit voorgaande bijeenkomst 
3. Mededelingen Nobian 
4. Mededelingen BC 
5. Intentie Nobian 
6. Intentie BC 
7. Huishoudelijk reglement 
8. Rondvraag 
9. Sluiting 

 
 

1. Introductie nieuw lid BC: 
Nieuw lid stelt zich voor en hierna volgt een korte voorstelronde door de aanwezigen. 
 

2. Acties uit voorgaande bijeenkomsten:
1. Openstaande acties 1e vergadering 14-04-2022: De BC zal zich buigen over het

reglement en komt met een terugkoppeling en mogelijke aanpassingen in haar 
werkwijze. Actie: leden BC

Reactie van de BC voor de vergadering ontvangen. Na een gesprek over doel 
en insteek van deze vergadering, wordt besloten het reglement per e-mail af 
te ronden. Nobian komt met een volgend voorstel.

Openstaande acties 2e vergadering 08-07-2022:
 2.   Een aantal huizen vallen net buiten de rode cirkel. Is het mogelijk om deze

huizen nog mee te nemen. Antwoord: Ja, op verzoek van de BC zal deze tekening 
nog worden gedeeld.

3. Kan de uitnodiging voor de te plannen info-avond ook in Dagblad vh Noorden
worden geplaatst. Antwoord: Ja zal worden gedaan.

4. Herhaal tijdens de info-avond de caverne vorm, hoe dit er uit ziet en hoe een
caverne ontwikkelt wordt. Laat ook de vorm van de boringen in Heiligerlee 
(Tranendallaan) zien. Antwoord: Ja zal worden meegenomen.

5. Hoe zit het met de totale optelsom van de bodemdaling als gevolg van andere 
bodemactiviteiten in het gebied. Antwoord: Deze waarden zijn bekend en worden
meegenomen in de effectenrapportage.



6. Tijdens infosessies in gaan op: geluidsoverlast, hoe komen de installaties eruit te 
zien, overlast tijdens de aanlegfase, overlast tijdens boringen en Workovers.
Antwoord: Ja zal worden meegenomen tijdens info avond.

 
3. Mededelingen NOBIAN:
- Toelichting door Nobian m.b.t een mededeling in de Staatscourant dd. 6 oktober 2022. :

Nobian heeft een aanmeldnotitie m.e.r.-beoordeling ingediend om evaluatieboringen uit te 
voeren. Aan de hand van de m.e.r.-aanmeldnotitie en bijlagen beoordeelt ministerie van EZK 
of de diepboringen belangrijk nadelige effecten kunnen hebben op milieu en natuur en of er 
daarom een milieueffectrapportage (hierna MER) moet worden opgesteld..

Op grond van de gegevens die in de m.e.r.-aanmeldnotitie van Nobian staan en de adviezen 
die zijn ontvangen, is beoordeeld dat er geen MER voor de evaluatieboring hoeft te worden 
opgesteld om de omgevingsvergunning voor de evaluatieboring aan te mogen vragen. 
Kortom: Er hoeft geen MER te worden opgesteld om de omgevingsvergunning voor de 
evaluatieboring aan te mogen vragen.

- Voor alle duidelijkheid: Voor de voorgenomen zoutwinning in Zuiderveen zal er wel een
MER worden opgesteld.
 

- Wij weten op dit moment niet wanneer de ontwerpvergunning zal worden gepubliceerd, 
maar kunnen wel toezeggen dat het moment dat de vergunning binnen zal komen ook het
moment zal zijn dat er een opvolgende bewonersavond zal worden georganiseerd tijdens de 
6 weken periode waarin zienswijzen kunnen worden ingediend.

 
 

4. Mededelingen BC:
De zorgen, argwaan, onbegrip,  emotie en sentiment worden door alle leden van de BC
bevestigd en kracht bij gezet met onderstaande voorbeelden.
De algehele sfeer in Nederland werkt niet in het voordeel van het project welke Nobian wil 
starten in het Zuiderveen-gebied. Maatschappelijke onrust op vele vlakken en opgebouwd 
wantrouwen tegen EZK (gevolg van de parlementaire enquête) zorgt voor veel zorgen en 
argwaan bij alles wat EZK zal besluiten. Nobian heeft tot dusverre niet uitgeblonken in 
communicatie aangaande het project terwijl dit juist belangrijk is om vertrouwen in elkaar 
te krijgen en om zodoende het wantrouwen weg te kunnen nemen.
Aantal voorbeelden van slechte/verwarrende communicatie welke boven tafel komen:

o Advies van SodM zal aan de kant worden geschoven op het moment dit advies niet 
zal passen (actie: deze uitspraak van Rienk Algra zal door Harry worden geverifieerd
en worden teruggekoppeld)

o NOBIAN heeft gezegd geen veldonderzoek te zullen gaan doen maar toch is dit al
gebeurd

o Mededeling over aantal cavernes in het gebied. 12 zal niet nodig zijn?
o NOBIAN weet nog steeds niet hoe grote cavernes (groter dan 1 miljoen kuub volume, 

moeten worden afgesloten) (Actie Nobian: Eerstvolgende bijeenkomst van de BC zal 
een geoloog van Nobian toelichting geven over de plannen over afsluiten van
cavernes)

 
 



 Een aantal vragen welke leven binnen de leden van de BC:
o Waarom moet de proefboring  in de buurt van  de bebouwde kom, heeft dit te

maken met het feit dat dit stuk grond al eigendom is van Nobian?
Actie Nobian: Eerstvolgende bijeenkomst van de BC zal een geoloog van Nobian toelichting geven
over de positie van de evaluatieboring)

o Indien jullie met minder dan de tot dusverre besproken 12 cavernes afkunnen, hoe
zal het veld er dan uit kunnen komen te zien? Zal het Babybos dan als wisselgeld 
worden gebruikt?

o Antwoord: De 12 posities zijn gekozen kijkend naar de ondergrond. De
uitkomsten van de proefboring zal bepalen waar en hoeveel boringen 
mogelijk zijn. In de eerstvolgende bijeenkomst zal de geoloog kunnen 
toelichten hoe de 12 cavernes vwb aantal en positie tot stand zijn gekomen.

 
o In de vergunningaanvraag is sprake van 1 of 2 proefboringen en dit geeft een 

vrijbrief of is er een andere reden waarom dit op deze wijze is geformuleerd ?
o Antwoord: Er zijn inderdaad 2 posities aangevraagd. Dit heeft te maken met 

het feit dat er op deze manier ruimte is om uit te wijken op het moment dat 
de 1e boring niet voldoende informatie oplevert.

o De BC stelt dat dit naar haar mening vaag is omschreven wat ‘voldoende’
informatie is.

 
 

o Hoe zal straks het onteigenen van grond gaan verlopen ?
o Antwoord: Nobian gaat in overleg met de landeigenaren over gebruik en

koop van de grond. Nobian streeft er altijd na dit in goed overleg tot een 
afspraak te komen, (zogenaamde minnelijke schikking). Dit is een 
maatwerkproces.
 

o Op het moment boeren akkoord gaan met deals aangaande verkoop van grond t.b.v.
zoutwinning, houden jullie dan rekening met tweespalt in de gemeente? Voorbeeld 
van Meeden is onderliggend aan deze vraag

o Antwoord: Wij zijn op de hoogte wat en hoe de tweespalt in Meeden is
ontstaan en Nobian zal er alles aan doen om dit te voorkomen.
 

o De wegen naar de boringen, voor de proefboring en voor de overige boringen, zal dit 
niet via een route kunnen welke tot dusverre niet aan de orde is geweest, namelijk 
de zgn. tot op heden niet aangelegde Oostelijke rondweg. 

o  Actie Nobian: Nobian zal informatie verzamelen  
 
 

5. Intentie NOBIAN: 
 

De intentie vanaf de kant van NOBIAN  om samen te werken binnen de BC wordt 
uiteengezet en komt neer op onderstaande samenvatting:
 



Het belang van zout voor de maatschappij is groter dan alleen maar zout op het eitje of op 
de weg. Een ieder maakt op welke manier dan ook gebruik van zout. Voorbeelden: auto-
industrie, plastics, medicijnen, led lampen, zonnecellen, isolatiemateriaal etc. Het gaat dus
niet alleen om veel geld verdienen maar ook simpelweg voldoen aan de marktvraag van ons 
allen.  Wij kunnen simpelweg niet zonder het basisproduct zout. Toevallig ligt er veel zout in 
het gebied  Zuiderveen  en NOBIAN zal op een verantwoorde wijze, luisterend en
samenwerkend met de omgeving, de zoutwinning in het gebied willen opstarten .
De intentie is om het Zuiderveen project inhoudelijk met de bewoners en commissies te 
bespreken. Naar elkaar luisteren en rekening houden met elkaar is hoe wij samen willen 
optrekken. Ook het meedenken v.w.b. inrichting, geluid, licht, verkeer inpassing gebied en 
andere relevante, mogelijke overlastsituaties, zal worden besproken en in goed overleg zal 
hier met elkaar een oplossing, binnen de mogelijkheden, voor worden gezocht.
 
 

6. Intentie BC:
De intentie van de BC wijkt in de kern niet af van de intentie van NOBIAN, behoudens op
gebied van zoutwinning. Wel zal er nog moeten worden gewerkt aan het wegnemen van het 
wantrouwen en dit zal alleen maar kunnen door open en eerlijk met elkaar te 
communiceren. Zoutwinning is niet het issue, de veiligheid rondom zoutwinning wel.
 

7. Huishoudelijk reglement: 
Het huishoudelijk reglement is door de BC aangepast en NOBIAN heeft de aanpassingen tot 
zich genomen en zal hun zienswijze op het revisie reglement delen. Dit document zal samen 
met de notulen van de 3de BC bijeenkomst worden verzonden.  

 
8. Rondvraag:

Is het mogelijk om de volgende bijeenkomst te organiseren in een andere ruimte? Huidige
ruimte is vwb akoestiek zeer lastig.

o  Antwoord: Er zal naar een andere ruimte worden gezocht.
 

Waarom wordt de gemeente nog voor dit overleg uitgenodigd?
o Antwoord: De gemeente had gezegd op de hoogte te willen zijn van de

bijeenkomsten en had in een eerder overleg gezegd niet aanwezig te zullen zijn bij 
de BC overleggen. Nobian zal contact opnemen om e.e.a te verifiëren.

 
BC zegt iemand  te gaan benaderen om de volgende keer de notulen vast te leggen, dit als 
opvolging en vooruitlopend op de aanpassingen in het Huishoudelijk Reglement. De 
vergadering gaat akkoord met dit voorstel.
 

9. Sluiting:
De vergadering is in een goede sfeer verlopen en met name de intentieverklaring vanuit
beide kanten is belangrijk om met elkaar, in vertrouwen, verder te kunnen.
 
De volgende bijeenkomst zal plaatsvinden in Winschoten op 7 februari 2023. (Locatie zal 
nog worden bepaald).

 



Nobian bedankt een ieder voor haar/zijn constructieve inbreng en wenst een ieder een 
veilige reis naar huis/hotel.



 

 

 

 

 


